
 
 
 
 

Munhälsovårdens köer 
  
Välfärdsområdesstyrelse 18.09.2023 § 232 
1165/06.00.00/2023       

Beredare Svartsjö Sofia 
Kangasmaa Hanna 
Tilläggsuppgifter: telefonummer: 06 218 1111 (växel), fornamn.efternamn@ovph.fi 

Munhälsovården har under lång tid haft väntetider till vård över lagstadgade tidsfrister. När 
vårdgarantilagen trädde i kraft 1.9.2023 innebar det en ytterligare försämring för de 
patienter som väntar på vård.  

Munhälsovårdens ledande tjänstemän har inlett många åtgärder för att komma åt 
problematiken med dålig tillgänglighet och har en plan för hur man med starkare behovs-
och kapacitetsstyrning samt med användande av servicesedlar ska kunna få en köfri 
munhälsovård i framtiden. 

Kan dock konstateras att den kö som bildats inte kan fås bort under en överskådlig framtid 
om inga ytterligare satningar görs.  

Därför föreslås en stark engångssatsning på köavkortning för att genast kunna erbjuda 
tider inom 4 månader till munhälsovård. Då målet är vård inom lagstadgad väntetid och 
nya verksamhetsmodeller är under arbete eller redan i bruk föreslås att finansiering av 
köavkortningen ges utrymme i budgeten 2024 och eventuellt ännu 2025. 

- Det finns ca 6 500 patienter som väntat i över 4 månader i hela landskapet. 

- Om man med modellen ”färdig patient” 2023 kan vårda 1 500 patienter med 
projektmedel före årsskiftet, så har vi ännu 5 000 patienter som inte fått vård inom den 
tid som fastställs i vårdgarantin. 

- Om vården av dessa patienter sköts med hjälp av modellen ”färdig patient” kommer 
vården av en patient att kosta i genomsnitt 350 € 

 -> totalt alltså 1 750 000 € 
 
Välfärdsområdesdirektör Kinnunen Marina 
föreslår, att styrelsen antecknar för kännedom, att 
 
- under hösten 2023 används statens projektanslag för Framtidens Social-och hälsocentral 
för köavkortning.  
 
- man förutsätter att inom munhälsovården utvecklas verksamheten omgående så, att nya 
köer inte uppstår.  
 
- man förbereder köavkortning för återstående 5000 patienter. 
 
- finansieringen för 2024 behandlas i samband med budgetarbetet. Styrelsen hålls 
kontinuerligt uppdaterad angående situationen och utvecklingsåtgärderna. 

Beslut: 
Förslaget godkändes. 
 
Antecknades till protokollet att verksamhetsområdesdirektör Sofia Svartsjö och ledande 
tandläkare Hanna Kangasmaa var närvarande för att informera om kösituationen inom 
munhälsovården. 
 
Sammanträdet ajournerades för tiden 11.40-12.10 för lunchpaus. 
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